
2500 راننده   پرخطر احضار شدند
سرهنگ محمد رازقى معاون عملیات پلیس راهور تهران 
بزرگ در برنامه تلویزیونى به اقدامات پلیس در قرارگاه اشاره 
و اظهار داشت: از ابتداى سال تاکنون 2500 مورد تخلف 
حادثه ساز شناسایى و اعمال قانون شده است که سرعت 
وسیله نقلیه بالاى 50 کیلومتر بیش از حد مجاز بوده است؛ 
مثلاً اگر در بزرگراهى 100 کیلومتر سرعت مجاز باشد راننده 
متخلف بیش از 150 کیلومتر بر ساعت تردد داشته و رانندگى 

کرده است. 
معاون عملیات پلیس راهور تهران بزرگ افزود: این افراد به 
پلیس راهور تهران بزرگ احضار شده و ضمن توجیه خطرات 
سرعت، آنان را آموزش داده ایم.  وى گفت: براى 985 راننده 
نیز ثبت شکایت منع خدمات داشته ایم یعنى این رانندگان 
به علت تخلفات رانندگى باید در دوره آموزشى مد نظر پلیس 
شرکت مى کردند که مراجعه نکرده اند؛ براى همین این 
شکایت براى آنها ثبت شده است و هر جایى از کشور براى 
دریافت خدمات ترافیکى مانند شماره گذارى و... مراجعه 
کنند هیچگونه خدماتى به آنان ارائه نخواهد شد. سرهنگ 
رازقى افزود: این افراد باید در کلاس هاى آموزشى که پلیس 
راهور تهران بزرگ براى آنان در نظر گرفته، شرکت کنند تا 
نسبت به رفع منع خدمات در سیستم اقدام شود؛ در همین 
راستا 570 نفر نیز بعد از آن به پلیس راهور تهران بزرگ 
مراجعه کردند که شکایت آنان برداشته شد.   سرهنگ رازقى 
بیان داشت: پلیس در زمینه برخورد با تخلفات سرعت به ویژه 
برخورد با تخلفات حادثه ساز شبانه جدى است و رانندگانى 
که بیش از 50 کیلومتر بیشتر از حد مجاز معابر رانندگى کنند 

با آنها برخورد جدى صورت مى گیرد.

در طرح ترافیک جدید
 پرداخت عوارض عادلانه است؟

مدیرعامل سازمان حمل و نقل شهردارى تهران در مورد 
تغییرات در طرح ترافیک توضیحاتى ارائه کرد و گفت: 
محاسبه میزان عوارض براساس معیارهایى همچون طول 
پیمایش در هر سفر، مدت انجام سفر، وضعیت آلودگى هوا، 
میزان ازدحام ترافیکى معابر و وضعیت معاینه فنى خودرو 

است که در شوراى ترافیک این شاخص ها به تصویب رسید.
مجتبى شفیعى در مورد تغییرات در طرح ترافیک جدید 
گفت: در ایده جدید طراحى طرح ترافیک، هدف این است 
که پرداخت عوارض عادلانه تر شود. در گذشته پرداخت هاى 
عوارض مبتنى بر زمان ورود و خروج و بسته به نوع معاینه فنى 
خودرو بود که طبیعتاً در روش درست باید به گونه اى محاسبه 
عوارض انجام شود که علاوه بر دو آیتم فعلى یعنى زمان ورود 
و خروج و همچنین نوع معاینه فنى خودروها، مى بایست 
میزان پیمایش و عوارضى که هر خودرو براى شهر ایجاد 
مى کند را مشخص کرد تا میزان پرداختى متناسب با عوارضى 

باشد که براى شهر ایجاد مى کند.
وى گفت: بر این اساس با توجه به اینکه ابزارهاى مدیریت 
ترافیک بر اساس سیستم هاى آى تى در سال هاى اخیر توسعه 
قابل توجهى پیدا کرده است، شوراى ترافیک تهران تکلیفى 
را براى سازمان ترافیک مشخص کرده که در شش ماهه دوم 
سال جارى تلاش کنیم تا بسترى ایجاد شود و شهروندان 
بتوانند عادلانه تر از امکانات ورود به محدوده طرح ترافیک 
استفاده کنند، البته این مهم هنوز به برنامه اجرایى دقیق و 

قابل اجرا نرسیده است.
شفیعى با بیان اینکه کلیت موضوع این است که هر خودرو 
متناسب با میزان پیمایشى که در محدوده هاى ترافیکى دارد، 
عوارضش را پرداخت کند، ادامه داد: تلاش بر این است که 

مدیریت ترافیک در تهران بهبود یابد.
مدیرعامل سازمان حمل و نقل شهردارى تهران در مورد 
نحوه محاسبه پیمایش خودروها با بیان اینکه میزان عوارض 
در طرح ترافیک جدید براساس چند پارامتر مشخص 
مى شود، گفت: مبلغ متوسط پرداختى شهروندان نه تنها 
افزایش نمى یابد، بلکه ممکن است کاهش هم داشته باشد 
و این افزایش تنها متوجه افرادى است که میزان ترددشان 
در محدوده طرح ترافیک از حد متوسط بیشتر است و براى 
اینگونه رانندگان ممکن است عوارض افزایش یابد، اما براى 
رانندگان معمولى که یک ورود و خروج عادى و تردد غیر 

تجارى دارند، قطعا عوارض کاهش خواهد داشت.

خودروهاى فرسوده
در طرح جایگزینى خودرو فرسوده در دومین مرحله سامانه 
یکپارچه شرکت کردم و نتیجه قرعه کشى ساینا اس با موعد 
تحویل تابســتان 1402 بود. خودروى فرســوده را تحویل 
مرکز اسقاط دادم و گواهى اســقاط را بعد از یک ماه و نیم 
گرفتم. ولى متاســفانه تابســتان به اتمام رسید و از تحویل 

خودرو خبرى نشد. 
اصغرى از تهران

مدارس غیر انتفاعى
افزایش بى سابقه شــهریه مدارس غیر انتفاعى سرسام آور 
شده است، ســال قبل براى ثبت نام در مدارس غیرانتفاعى 
6 میلیون تومان باید هزینه پرداخت مى کردم، اما امسال به 
مبلغ18 میلیون تومان افزایش پیدا کرده است. از مسئولان 

تقاضا داریم که به این موضوع رسیدگى کنند. 
کمالى از تهران 

مسکن ملى پرند
حدود یکسال و نیم است که در طرح مسکن ملى شهر جدید 
پرند ثبت نــام کرده ام و تمامى اســتعلام هاى من هم بدون 
مشکل بوده اســت و ثبت نام من نیز قطعى شده است، اما 
همچنان هیچ پیشرفتى براى اعلام پیامک افتتاح حساب و 

آغاز پروژه رخ نداده است. 
عزیزى از تهران 

آرمان ملى: سیستان و بلوچستان از آن نقاط محرومى 
است که به نظر فقط باید راجع به آن نوشت و این سوال را 
از خود پرسید که آیا این نوشته ها تاثیر هم داشته اند که اگر 
داشته اند چرا نه تنها تغییراتى هرچند اندك در بهبود شرایط 

این بخش از جغرافیاى ایران به وقوع نپیوسته  است؟
از مشکلات سیستان و بلوچستان اگر بخواهیم بگوییم 
ممکن است اول گردو خاك و طوفان هاى شن کورکننده و 
کشنده که هزاران نفر را در ماه هاى اخیر راهى بیمارستان 
کرد، در گوگل سرچ مى شود. گرد و خاکى که ریشه در 
خشکى زمین آن خطه و بى آبى مردمان منطقه دارد. مشکل 
آب مشکل اساسى این مردمان است و در بسیارى از مناطق  
از جمله دشتیارى که خبرنگار این رسانه از آن منطقه بازدید 
کرده، با تانکر آن هم با فواصل زمانى نه چندان نزدیک به 
هم، آبرسانى مى شود. معضل سرویس هاى بهداشتى و نبود 
مدرسه را هم اضافه کنید. دانش آموزانى که مقطع ابتدایى 
را در کپر یا مدرسه هاى ناایمن و کهنه یا کانکس و یا روى 
تکه پارچه اى بر زمین مى گذرانند و براى مقاطع بالاتر باید 
به شهرهاى اطراف بروند و اینگونه است که پسرها ممکن 
است با پاى پیاده بروند چون سرویس مدرسه هم ندارند و 
دختر ها به احتمال زیاد ترك تحصیل کنند. فقر آموزشى در 
سیستان و بلوچستان بیداد مى کند و ساختارهاى 

پیشرفت در همه زمینه هاى اشتغال، تحصیل، محیط زیست 
و... فراهم نیست، اما مردم این منطقه در طول چهل و چند 
سال گذشته همیشه پاى ثابت صندوق هاى راى بوده اند که 
البته به نظر در انتخابات اخیر ریاست جمهورى و مجلس تا 
حدى گرد ناامیدى بر ذهنشان نشسته و امید به زندگى در 
این منطقه کاهش داشته است.  همان طور که گفتیم پیرامون 
مشکلات مردم سیستان و بلوچستان سخنانى مطرح مى شود 
و گاه این سخنان هرچند تکان دهنده اما از سوى نمایندگان 
این استان در مجلس مطرح مى شود. که البته آن هم تاثیرى 
ندارد. اخیرا محمد سرگزى، گفته مدیران و سیاستگذاران 
ما بر اساس آنچه متناسب با منافع قومى و شهرى آنهاست 
تصمیم گیرى مى کنند. او در صحبت هایش بر رابطه میان 
نظام قومى و قبیله اى حاکم بر کشور و عقب  ماندن سیستان 
و بلوچستان تاکید کرده است.  بحث عقب ماندگى که مطرح 
مى شود اینطور به نظر مى آید که خود مردم هم در این عقب 
ماندن نقش داشته اند در حالیکه همان طور که اشاره شد، 
یکى از خصوصیات مردم این منطقه صبر و تحمل بالا، متانت 
و همراه بودن است. با هم نگاهى به صحبت هاى سرگزى، یکى 

از نمایندگان سیستان و بلوچستان در مجلس مى اندازیم. 

در هیچ دولتى مدیر ارشدى از سیستان یا بلوچستان 
حضور نداشت

باید گفت که همیشه در طول دولت هاى بعد از انقلاب 
افرادى از این استان ها در دولت حضور داشتند و زمینه رشد و 
توسعه را براى استان خود فراهم مى کردند و این در حالیست 
که به جرات مى توان گفت در هیچ دولتى مدیر ارشدى از 

سیستان یا بلوچستان حضور نداشت. 
این بخشى از صحبت هاى نماینده سیستان و بلوچستان 
در مجلس است که با اشاره به دلایل عقب ماندگى این 
استان از روند توسعه و پیشرفت در کشور، 
افزوده: ما باید دلایل عقب ماندگى استان 
سیستان و بلوچستان در تمامى جوانب را 
آسیب شناسى و ریشه یابى کنیم و براى 
این کار لازم است ببینیم که استان هاى 
توسعه یافته چه مسیرى را طى کردند که 

ما نکردیم. 
این نماینده با انتقاد از وضعیت مدیریت 
کلان در کشور به همان نظام قومى و قبیله اى 
حاکم بر فضاى مدیریت کشور اشاره کرده و 
ادامه داده که مدیران و سیاستگذاران ما بر اساس 
آنچه که متناسب با منافع قومى و شهرى آنها است 
تصمیم گیرى مى کنند نه بر اساس سیاست هاى 

توسعه اى و راهبردى و کلان نگر. 
تنها چهار یا پنج استان کشور از نعمات توسعه 
بهره مندند نماینده سیستان و بلوچستان در مجلس، 
با تاکید بر اینکه برخى مدعى هستند که مدیریت 

اجرایى کشور بر پایه نگاه قبیله اى نیست بلکه بر اساس اسناد 
توسعه و راهبرد کلان کشور است، در پاسخ به این افراد گفته 
که خوب اگر چنین است باید از آنها پرسید که چرا تنها چهار 
یا پنج استان کشور از نعمات توسعه بهره مند بوده است و باقى 
استان ها یا فاصله زیادى با رشد و پیشرفت دارند یا اینکه مانند 
سیستان و بلوچستان به قدرى عقب افتاده اند که هر مساله 
کوچکى به سرعت مى تواند تبدیل به بحران در این منطقه 
شود.  او استان اصفهان را مثال زده که صنعت فولاد در آن 
توسعه پیدا کرده است و اکنون به دلیل بى آبى با مشکل مواجه 
شده است به خاطر همین توسعه صنعتى روند واقعى پیشرفت 
را طى کرده است یا به طور مثال اگر قدرى موشکافانه به این 
مساله توجه کنید هر وزیر یا معاون قوه اى که عوض مى شود 

به سرعت ترکیب جمعیتى آن مجموعه تغییر پیدا مى کند. 
به گفته نماینده سیستان و بلوچستان، اینکه بگوییم 
نگاه قومى وجود ندارد نادرست است زیرا آنچه ما به عنوان 
نمایندگان مردم در میدان عمل مشاهده مى کنیم خلاف 
این را نشان نمى دهد؛ این مساله یعنى نگاه قومى و استانى 
بزرگ ترین دلیل عقب افتادگى استان سیستان و بلوچستان 
است و هیچ گاه در هیچ دولتى شاهد این نبودیم که قدمى 
براى رفع این محرومیت و عقب افتادگى در این منطقه 

برداشته شود. 

  هیچ برنامه اى براى زیرساخت هاى استان ندارند
او نبود برنامه و بودجه مناسب براى زیرساخت هاى استان 
سیستان و بلوچستان را ریشه در وجود این نوع تفکرات در 
دولت ها دانسته با این توضیح که «ما اکنون در حوزه درمان، 
آموزش، زیرساخت هاى ارتباطى، اشتغال، آب و هر مساله اى 
که به ذهن مردم و مسئولان مى رسد دچار بحران جدى 
هستیم.» سرگزى گفته: اگر مسائل بنیادین و زیرساختى در 
این استان رفع نشود قطعا در میان مدت و تا 5 سال آینده با 
مشکل جدى روبه رو خواهیم شد. هرچند دولت سعى دارد که 
حل مشکلات این منطقه را به عنوان یکى از اولویت هاى خود 
در برنامه ها داشته باشد اما ما تاکنون در عمل تحرك مثبتى 

را مشاهده نکرده ایم.
سرگزى با اشاره به اینکه کار ویژه اى تاکنون توسط دولت 
فعلى انجام نگرفته است، افزوده: مطابق مطالعه اى که سازمان 
برنامه و بودجه در ماه هاى اخیر انجام داده است، سیستان و 
بلوچستان براى اینکه به میانگین توسعه یافتگى در کشور 
برسد نیازمند 150 همت اعتبار ویژه است و حال ب اید ببینیم 
که دولت قصد دارد چه مقدار از این بودجه را براى رفع عقب 

ماندگى تامین کند. 
او تاکید کرده: تا اکنون که دو سال از این دولت گذشته است 
شاهد اقدام ویژه یا خارق العاده اى نبودیم. اگر برخى صحبت 
انتقال آب را مطرح مى کنند باید از آنها پرسید که اگر شرایط 
سیستان و بلوچستان دچار این بحران نمى شد آیا باز هم 

دولت این طرح را اجرایى مى کرد؟
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اخبار کوتــــاه

روى خط آرمان ملى

«آرمان ملى» به بهانه طرح تاثیر نظام قومى و قبیله اى بر عقب ماندگى
 نگاهى به مشکلات مردم سیستان و بلوچستان انداخته؛ 

﹙﹢︧︐︀ن ﹨﹞︙﹠︀ن ﹝︣وم ﹝︀﹡︡ه؟! ﹫︧︐︀ن و︋  ︣ا︨ 

قاتل درخت 200 ساله یک پسر 
16 ساله بود!

سالانه هزاران بازدید کننده براى بازدید 
از دیوار تاریخى به نام هادریان به این مکان 
مى آمدند و از این درخت 200 ساله در این 
ناحیه عکس بردارى مى کردند، این درخت 
به عنوان مهم ترین جاذبه گردشگرى این 
ناحیه محسوب مى شد.  در روز پنجشنبه 
29 اکتبر عکاسان متوجه شدند که درخت از 
ناحیه تنه قطع شده است.  پلیس ها به پسر 
16 ساله مشکوك شدند او را دستگیر کردند.  
محققان سازمان هاى تاریخى اعلام کردند 
که این اتفاق بسیار ناراحت کننده و فراموش 

نشدنى است. 

یک قتل ناموسى دیگر
در  جارى  سال  ماه  مهر  هشتم  روز 
سعیدآباد صداى شلیک گلوله هاى پى در 

پى به گوش اهالى روستا مى رسد. 
بعد از دقایقى خبر به قتل رسیدن یک زن 
و دختر بچه اى 9 ساله به همراه خواهرزاده 
زن جوان در شهرستان سعیدآباد واقع در 
خوى به مرکز فوریت هاى پلیسى 110

اطلاع رسانى مى شود.  کارآگاهان بعد از 
شنیدن این خبر به صورت فورى در محل 
حادثه حضور پیدا کرده و با بررسى هاى 
اولیه مشخص شد که قاتل 40 ساله به نام 
ع. ت همسر 37 ساله خود به نام م. الف و 
دختر 9 ساله اش را به نام س.ت و خواهرزاده 
همسرش را با سلاح گرم به قتل رسانده است.  
یک منبع محلى به خبرنگار رکنا گفت: زن 
به قتل رسیده م. الف همسر دوم قاتل بوده 
است و انگیزه قتل ناموسى اعلام شده است. 

فرمانده انتظامى خوى بیان کرد: قاتل در 
ساعت اولیه قتل دستگیر شده است. 

هشدار: امسال موارد 
آنفلوآنزا افزایش مى یابد

معاون بهداشت وزارت بهداشت درباره 
وضعیت بروز آنفلوآنزا در کشور طى سال 
جارى، گفت: پیش بینى مى کنیم که امسال 
موارد آنفلوآنزا افزایشى باشد؛ چراکه با کاهش 
موارد کرونا دیگر ویروس غالب آنفلوآنزا 
خواهد بود.  حسین فرشیدى با تاکید بر اینکه 
هنوز زیرسویه جدیدى از کرونا وارد کشور 
نشده است، گفت: عمده موارد زیرسویه اى 
که هنوز در کشور در گردش است زیرسویه 
XBB است؛ البته افزایش موارد بیمارى را 
طى سه هفته اخیر با توجه به تغییرات آب 
و هوا داشتیم و در کنار کرونا، مدتى است 
که بروز آنفلوآنزا را هم شاهد هستیم و البته 
باید در نظر داشت که علائم این دو بیمارى 
مشترك است. وى افزود: از سوى دیگر با 
توجه به علائم محدودى که مبتلایان به کرونا 
تجربه مى  کنند، برخى از آنها اصلا براى اخذ 
تست یا درمان به مراکز بهداشتى مراجعه 
نمى کنند و خودشان بهبود مى یابند. به طور 
کلى مواردى که منجر به بسترى شود بسیار 
کم است.  او با تاکید بر لزوم تزریق واکسن 
آنفلوآنزا در گروه هاى پرخطر، تصریح کرد: 
الان زمان مناسبى براى تزریق این واکسن 
است؛ البته خود افراد هم باید نکات بهداشتى 
را رعایت کنند و اگر حس مى کنند حتى 
کوچک ترین علائمى مشابه سرماخوردگى 
دارند، از حضور بدون ماسک در میان افراد 
خوددارى کنند.  وى افزود: در حال حاضر 
واکسن آنفلوآنزا به گروه  هدف مانند زنان 
باردار، افراد داراى بیمارى زمینه اى، کادر 
درمان و... به شکل رایگان ارائه مى شود. از 
سوى دیگر تامین واکسن در داروخانه ها هم 
انجام شده است و خود افراد مى توانند اقدام به 
تهیه واکسن کنند.  فرشیدى درباره وضعیت 
بروز آنفلوآنزا در کشور طى سال جارى، اظهار 
کرد: پیش بینى مى کنیم که امسال موارد 
آنفلوآنزا افزایشى باشد زیرا با کاهش موارد 
کرونا دیگر ویروس غالب آنفلوآنزا خواهد بود. 

لباس اورژانس تغییر کرد

معاون فنى و عملیات اورژانس تهران 
از تغییر لباس نیروهاى اورژانس خبر داد 
و جزئیات آن را تشریح کرد. اسماعیل 
فراهانى درباره جزئیات تغییر در لباس 
نیروهاى اورژانس پیش بیمارستانى گفت: 
همانطور که مى دانید نیروهاى اورژانس 
پیش بیمارستانى نیروهاى عملیاتى هستند 
که به شکل شبانه روزى و در آب و هوا و 
شرایط جوى و محیطى متفاوت در شهر 
و جاده مشغول خدمت هستند. علاوه بر 
این لجستیک ماموران نیز متفاوت است از 
آمبولانس تا موتورلانس و اورژانس هوایى 
را شامل مى شود. وى با بیان اینکه لباس هاى 
فعلى جوابگوى این شرایط نبود، گفت: در 
همین راستا نیزتصمیم به طراحى لباس 
جدیدى براى اورژانس گرفته شد که شکل 
عملیاتى و راحت ترى داشته باشد و در عین 
حال امکان استفاده از آن در تمام محیط ها و 

فضاها وجود داشته باشد.

معاون ابتدایى شهر تهران در خصوص نبود معلم در مدرسه مذکور گفته اطلاع کافى ندارد

بعضى مدرسه ها همچنان معلمندارند
والدین دانش آموزى در یکى از دبستان هاى 
منطقه 5 تهران در گفت وگویى که با باشگاه 
خبرنگاران جوان انجام داده اند، از نبود معلم 
براى فرزندشان با وجود سپرى شدن حدود 
دو هفته از آغاز سال تحصیلى خبر داده اند. 
دانش آموزان کلاس سوم ابتدایى این مدرسه 
در محدوده باغ فیض، همچنان معلم ندارند 
و حتى این خانواده براى جابه جایى و انتقال 
فرزندشان به مدرسه دیگرى در منطقه 5 اقدام 
کرده اند که با پاسخ منفى دبستان دیگرى در 
محدوده جنت آباد مواجه شده اند. البته مطالبى 
از نبود معلم در برخى دیگر از مدارس هم خبر 
مى دهند و وزیر آموزش و پرورش نیز گفته 
بود: متاسفانه چون ظرفیت آزمون استخدامى 
کامل نشد، تعدادى از کلاس هاى درس بدون 
معلم مانده که تا نیمه هاى مهر براى آن ها 

تأمین مى شود. 
معصومه معصومیان، معاون ابتدایى شهر 
تهران گفته: همان طور که مى دانید نتایج 
آزمون استخدامى آموزگارى آموزش و پرورش 
دیر اعلام شد؛ به همین علت برخى از معلمان 
نتوانسته اند به موقع در کلاس درس حضور 
یابند. او افزوده: برخى از آموزگارانى که در 
آزمون استخدامى قبول شده اند، ساکن 
شهرهاى دیگرى هستند و همین امر نیز 
باعث شده است تا برخى از مدارس معلم 
نداشته باشند ؛ والدین به دلیل نبود معلم نباید 
فرزندان خود را در مدرسه دیگر ثبت نام کنند. 
معصومیان در خصوص نبود معلم در مدرسه 
مذکور نیز گفت: اطلاع کافى ندارم و باید 
بررسى کنم. او ادامه داده: برخى از معلمان 
نیز به دلیل بیمارى(سرماخوردگى) چند روز 
نتوانسته اند به مدرسه بروند؛ این موضوع نباید 

باعث ناراحتى والدین شود. 
23 هزار کلاس درس، معلم ندارد! 

اما در خصوص نبود معلم کافى براى مدارس 
و در حالى که کلاس هاى درس خالى از معلم 
هستند و نمایندگان مجلس، در این چند 
روز اخیر، بابت این معضل هشدارهاى جدى 
داده اند، آموزش و پرورش به جذب 11 هزار 
ظرفیت خالى از آزمون استخدامى چشم 
دوخته است تا شاید سازمان برنامه و بودجه 
وسازمان ادارى و استخدامى، کارى براى 

دانش آموزان این کشور انجام دهند. 
محمد وحیدى، عضو کمیسیون آموزش و 
تحقیقات، در صحن علنى مجلس گفته بود که 
آغاز سال تحصیلى را شاهد هستیم؛ اما بیش 
از 23 هزار کلاس درس فاقد معلم است. قانون 
اجازه استفاده از معلمان بازنشسته را داده است 
اما بازنشستگان استقبال نمى کنند.  محمد 
باقر قالیباف، رئیس مجلس شوراى اسلامى 
نیز در پاسخ به تذکر وحیدى گفته بود: این 
نکته مهمى است، این روزها پیغام هاى زیادى 
به نمایندگان در این باره مى گویند، من خودم 
پیگیر هستم. وزیر آموزش و پرورش هم به این 

موضوع توجه کند که در اول سال تحصیلى 
باید کلاس هاى مدارس مشکلى نداشته و 
دانش آموزان از درس عقب نیفتند.  به گفته او: 
مجوز لازم براى استفاده از معلمان بازنشسته 
داده شده و منابع مالى هم در نظر گرفته شده 
انشاءا... وزیر دقت کند بنده هم پیگیر هستم. 

حبیب ا... دهمرده هم در تذکرى اظهار 
کرده بود: یک هفته از آغاز سال تحصیلى 
مى گذرد، اما همچنان برخى از کلاس ها در 
مناطق محروم  فاقد معلم هستند که باید 
به وضعیت آنها رسیدگى شود. او همچنین 
خواستار تعیین تکلیف وضعیت نیروهاى 
مهرآفرین، خرید خدماتى و همسان سازى 
بازنشستگان شد.  اما دانش آموزان سال 
تحصیلى را بدون معلم چطور سپرى مى کنند 
؟ کمبود معلم در کشور، یکى از بحران هایى 
است که نظام تعلیم و تربیت را با خود درگیر 
کرده است. کلاس هایى که دو تا یکى مى شوند، 
معلم هاى بازنشسته اى که استمرار به خدمت 
مى گیرند، دانش آموزانى که در کلاس هاى 

کوچک با جمعیت مى نشینند، معاونین و 
مدیران مدارسى که به جاى معلم، در کلاس 
درس حاضر مى شوند و... جملگى زنگ 
هشدارى را به صدا در مى آورند که شاید هیچ 
زمان دیگرى نتوان آثار زیان بار آن را از بین 
برد.  در این راستا، على تیرگر، مدیرکل دفتر 
توسعه عدالت آموزشى و آموزش عشایر وزارت 
آموزش و پرورش در گفت وگو با رکنا در پاسخ 
به اینکه چقدر کمبود معلم در مناطق محروم 
و همچنین مناطق عشایرى داریم، گفت: 
در مناطق محروم کلاس بدون معلم داریم. 
25 هزار نفر از پذیرفته شدگان در آزمون 
استخدامى در حوزه آموزش ابتدایى و 35

هزار نفر نیز در دوره متوسطه جذب شده اند 
که کافى نیست. 11 هزار ظرفیت خالى است 
چراکه نمرات آن شرکت کنندگان به حد 
نصاب نرسیده. در آخرین رایزنى که بین وزیر 
آموزش و پرورش با سازمان امور استخدامى و 
سازمان برنامه و بودجه شد، قرار بر این شد که 
این 11 هزار ظرفیت خالى به بدنه آموزش و 

پرورش تزریق شود. 
او در ادامه در پاسخ به اینکه در این شرایط، 
دانش آموزان بدون معلم چگونه سال تحصیلى 
را سپرى مى کنند، توضیح داد: اینطور نیست 
که دانش آموزان رها شده باشند. مثلا در 
یک مدرسه با 4 کلاس درس، ممکن است 
دو کلاس درس بدون معلم باشد. این دو 
کلاس، با استفاده از ظرفیت مدیر و معاون، پر 
مى شود. این یعنى کلاس ها مدیریت مى شوند 
ولى آموزشى که ما دنبالش هستیم صورت 
نمى گیرد. همه همت وزیر و معاونان آموزش 
و پرورش، تزریق این 11 هزار معلم است که 
کمبود معلم به ویژه در استان هاى مرزى و 
محروم از جمله سیستان و بلوچستان حل 

شود. 

 در حوزه درمان، آموزش، زیرساخت هاى ارتباطى، اشتغال، آب و هر مساله دیگرى دچار بحران جدى هستیم
 اگر مسائل بنیادین و زیرساختى در این استان رفع نشود قطعا در میان مدت و تا 5 سال آینده با مشکل جدى روبه رو خواهیم شد

 تاکنون کار ویژه اى توسط دولت فعلى انجام نگرفته است


